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Na slovíčko s Mgr. Filipem Hájkem z Fakulty sociálních věd
Čerstvý držitel Ceny prof. JUDr. Karla Engliše pro nejlepší absolventy společenskovědních oborů považuje
ekonomii na UK za nejlepší v Čechách.
Co pro tebe znamená zisk této ceny?
Docela dost. Nestává se mi moc často, že můžu říct, že jsem dopadl lépe než více jak 2000 dalších studentů. A taky
to je pro mě příjemná odměna za to, že jsem se studiu věnoval více méně na plný úvazek a nerozhodl jsem se během
studia pracovat. Tedy alespoň tím způsobem, jak si to většina lidí představuje.
Půjdeš to někam zapít?
Tak to už samozřejmě proběhlo.
Děkan Jan Ámos Víšek tě pochválil za vynikající diplomovou práci, která byla zároveň hlavním důvodem pro
navržení k ocenění. O čem jsi psal?
Já osobně nepovažuji svou práci za nějak výjimečnou, minimálně v rámci našeho institutu a předpokládám, že důvodů
k navržení bylo více. Ve své práci jsem se zabýval korporátním právem z pohledu ekonoma a pokoušel jsem zjistit, jak
kvalitní je korporátní právo v Čechách a to pomocí informací z kapitálového trhu. Byl to poměrně zajímavý výzkum a
téma bylo nové. V podstatě se mi potvrdila hypotéza, že kvalita práva se výrazně zlepšila a dosahuje kvalit srovnatelných
s germánskou jurisdikcí. Pokud to někoho zajímá tak ji najde na stánkách našeho institutu   http://ies.fsv.cuni.cz .
Oponent práce doporučuje využít tvých závěrů pro výzkumné účely IES a publikaci. Napadlo tě, že by to mohlo
zajít až tak daleko, když jsi napsal první odstavec?
Je pravda že jsem se od začátku napsat diplomku co nejlépe, ale že to dopadne takto jsem netušil snad ani měsíc před
koncem psaní. Ale názoru mého oponenta si velmi vážím a jsem rád, že mohu přidat svůj dílek do našeho výzkumného
záměru.
Jak hodnotíš úroveň oboru, který jsi absolvoval? Jaké má přednosti a naopak bolesti?
Ekonomie na UK je nejlepší v Čechách. Může se nám to nelíbit, můžeme s tím nesouhlasit, ale to je asi tak jediné,
co s tím můžeme dělat. Ale vážně, Institut ekonomických studií na UK je opravdu dobrý a jeho absolventi jsou velmi
úspěšní (od roku 2000 nám například tato cena "utekla" jenom jednou) K přednostem patří vysoká kvalita výzkumu
(standardem na diplomce je citace 40-50 paperů), rodinná atmosféra, náš E-klub a takřka neomezená možnost studia v
zahraničí. Bolesti jsou standardní - mnoho pedagogů neučí na plný úvazek a nemohou tedy "tvořit" akademické prostředí
ve škole, nedávno jsme řešili problémy s opisováním při zkouškách nebo dnes nám pomalu začíná vadit malá budova.
Ale rozhodně bych měl daleko k velké kritice.
Kde by sis přál pracovat v budoucnu a na které pracoviště "si myslíš" jako na reálně dosažitelné?
To po pravdě řečeno ani nevím. Můj plán zatím je pracovat co nejlépe v přítomném čase a pokud možno si nezavírat
vrátka. A jestli v budoucnu skončím v managementu nějaké firmy, ve státní správě nebo v neziskovém sektoru není až
tak důležité. Hlavně aby ta práce k něčemu byla.
Petr Dušek, autor je spolupracovníkem iFora
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